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Päätoimittajalta

Hiljaa hyvä tulee ja 
muita latteuksia

Parempi myöhään kuin ei 
milloinkaan. Hosumalla 
ei tule kuin kusipäisiä 
lapsia ja hätäisesti tai-

tettuja ainejärjestölehtiä. Walpon 
uuden päätoimittajan tulikaste 
on juuri nyt kädessäsi, toimiston 
saastaisella pöydällä tai sähköi-
sen älylaitteesi näytöllä. Parhaani 
yritin ja nyt katsotaan mihin se 
riittää. 
 Ihmisen tulee toisinaan haastaa itsen-
sä, tarttua tilaisuuteen ja heittäytyä pää edellä 
matalaan päätyyn toivoen, että pohja ei tulisi 
liian pian vastaan. Omien rajojen etsiminen voi 
johtaa joko niiden rikkomiseen tai sitten niihin 
voi törmätä niin lujaa, että katkeaa. Toisaalta 
omien kykyjensä ylärajoja ei voi löytää, ellei niitä 
toisinaan koettele.
 Kieltäydyin välittömästi, kun viikko 
ennen syyskokousta silloinen P-klubin liikunta-
vastaava Johan Wahlsten lähetti Facebookissa: 
”kuulin et haet walpon pt:ks”. Ajatus jäi kuitenkin 
vaivaamaan, olisihan se nyt siistiä olla lehden 
päätoimittaja, jumalauta. Valvoin pari yötä miet-
tien asiaa suhteellisen karusti sisustetussa luola-
vuorelaisessa itsemurhayksiössäni ja kehitellen 

ideoita uudenlaisesta Walposta. 
Visiot olivat suuret, en kuitenkaan 
kirjoittanut niitä ylös valtavassa 
luomisvimmassani, joten ne tai-
sivat suurelta osin jäädä toteutu-
matta. Sittemmin tavoitteeksi olen 
ottanut hitaan, mutta varman 
Walpon sekä itseni kehittämisen. 
Ei Raumaakaan rakennettu päi-
vässä.

 Walpon edelliselle päätoimittajalle Jere-
mias Kontiolle täytyy antaa valtavat kiitokset, 
sillä ilman hänen viime syksynä kokoamaansa 
poikkeuksellisen laajaa toimituskuntaa, tämän 
lehden tekeminen olisi ollut huomattavasti 
vaikeampaa. Myös toimituskunnalle kiitokset 
aktiivisuudesta ja ahkeruudesta. Kumarrus myös 
konsultoinnista Wilhelmiina Paloselle ja tulitu-
esta Saku Martikaiselle. 
 Walpo jatkaa jo vuosikymmeniä kanta-
neiden perinteidensä viitoittamalla tiellä. Vaikka 
tässä numerossa ns. tieteen pudottelu jäikin 
vähemmälle, on seuraavassa numerossa luvassa 
paluu ruotuun. Ainakin, jos se minusta on kiin-
ni. 
 Näihin kuviin, näihin tunnelmiin.

”Ei Raumaakaan rakennettu päivässä

Roope Kinisjärvi
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Klubi-uutiset Ylimääräinen kokous läpi 
ennätysajassa

P-klubi järjesti yhdistyksen ylimääräisen kokouksen 29.1. Publicumil-
la. Kokouksessa päätettiin politiikan tutkimuksen valmennuskurssien 
siirrosta Yliopistovalmennus Ponnahduslauta Oy:n alaisuuteen. Samalla 
Yliopistovalmennus piti oman ylimääräisen kokouksensa, jossa yritys 
päätti lahjoittaa 6000 € alkupääoman Timo Soikkasen juhlarahastoon. 
Näin juhlarahasto sai alkusysäyksensä ja pääsee toivottavasti tulevaisuu-
dessa tukemaan p-klubilaisia akateemisissa pyrkimyksissään. 
 Itse kokouksesta ei muodostunut kovinkaan pitkää vääntöä, 
vaan tärkeät päätökset saatiin lyötyä läpi reilussa kymmenessä minuutis-
sa.

Liikuntasektorille pronssinen 
helmikuu

P-klubin helmikuu oli liikuntasektorille kiireinen, sillä kuukauden 
aikana ehdittiin taistella mitaleista kolmessa eri turnauksessa. Uuden 
liikuntavastaavan Aleksi Blomqvistin alaisuudessa klubin siniset soturit 
runnoivat itsensä mitaleille peräti kahdessa turnauksessa. 
 Uuden liikuntavastaavan Sammonmaljataival tosin alkoi 
alavireisesti P-klubin epäonnistuttua puolustamaan hopeaansa koripal-
loturnauksessa. Alkusarjasta jäi käteen vain komea jatkoaikavoitto arkki-
vihollisestamme Opexista ja luovutusvoitto Pasi Nurmisen Ilmaveivistä. 
Jatkopaikka jäi siten haaveeksi. 
 Uutena lajina Sammonmaljaturnauksessa oli tänä vuonna kau-
kalopallo, jonka osanotto jäi syystä tai toisesta kovin vaisuksi. Varissuon 
bunkkerissa P-klubin joukkue ylsi kuitenkin minimitavoitteeseensa ja 
nappasi pronssimitalit kovatasoisessa turnauksessa. 
 Kuun lopulla P-klubin hallitus keräsi neljän hengen miehistön 
perinteiseen Lex-Curlingiin Loimaalle. Vahva joukkuehenki, onnistunut 
valmistautuminen ja koko joukkueen ylisuoriutuminen lähes mahdotto-
man tehtävän edessä ainoana ei-lexiläisenä joukkueena toivat helmikuun 
toisen pronssimitalin värikkäiden vaiheiden jälkeen. Joukkue pääsi 
täpärästi omasta alkulohkostaan jatkoon tuomareiden johdonmukai-
sesta vastustajien suosimisesta huolimatta ja lopulta vei mitalit huikean 
trillerin jälkeen maagisella Johan Wahlstenin viimeisen pään viimeisellä 
määrämittaisella. 
 Kaiken kaikkiaan liikuntasektorin helmikuu oli nousujohtei-
nen ja mitalikahveja on nautittu, vaikka poika ei olekaan päässyt vielä 
saunomaan. Sammonmalja jatkuu maaliskuussa sählyturnauksella, jossa 
P-klubi puolustaa viime kevään neljättä sijaa.

Klubissa kuultua
”Ball is life, but life is life

– A. Blomqvist

”S. Martikainen: Huumori on hengellä leik-
kimistä

   K. Kulha: #charliehebdo

P-klubin joukkuepeli ei riittänyt siivittämään sinisiä lehviä jatkopeleihin. 
Kuva: Anni Roivas

Janina Myllynen (vas.), Arttu Salonen ja Joni Kajander onnistuneen kokouksen jälkeen. 
Kuva: Roope Kinisjärvi
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Mitä kuuluu Arttu?
- Ihan hyvää! Pikkulaskiainen oli hauska 
tapahtuma, vaikka ilta loppuikin vähän 
huonosti kun Dynamossa tuoppiini livau-
tettiin jotain sinne kuulumatonta. Selvisin 
kuitenkin kotiin kahden urhoollisen fuksi-
neidon avustuksella. Kiitos heille!

Jatkat hallituksessa toista vuotta peräk-
käin, joko alkaa väsyttää?
- En pelkää loppuunpalamista, sillä pääsin 
vasta vauhtiin viime vuoden lopussa!

Miltä P-klubin 40. juhlavuosi näyttää?
- Erittäin juhlavalta! Juhlavuosi tulee pitä-
mään sisällään paljon kivoja tapahtumia ja 
itse vuosijuhlista tulee erittäin arvokkaat 

ja hienot. Juhlapuhuja on vielä toistaiseksi 
salaisuus.

Mitä odotat eniten tältä vuodelta?
- Kaikkein eniten odotan näkeväni run-
saasti laitoksen henkilökuntaa ja opis-
keijoita vappuboolilla laitospuistossa. 
Vallataan puisto jälleen kerran, laitosten 
siirroista huolimatta!

Entinen puheenjohtaja toi Mr. Brightsi-
den kaikkien klubilaisten tietoisuuteen. 
Mikä on sinun tunnusbiisisi?
- Two Doors Cinema Clubin Undercover 
Martyn saa minut aina syttymään. Se tulee 
toivottavasti soimaan kaikilla toimistojat-
koilla, joilla olen mukana.

Olen sopinut tapaavani klubin uuden puheenjohtajan haastattelun merkeis-
sä ja kun saavun toimistolle muutamaa minuuttia ennen sovittua aikaa, 
Arttu on jo paikalla neuvomassa varapuheenjohtajaansa kahvin keittämi-
sessä. Ihailtavaa täsmällisyyttä! Puheenjohtajahaastattelu voi alkaa.

Isä Sininen

Teksti ja kuva
Jenna Rauhala
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Montako kertaa olet herännyt toimistol-
ta?
- Olen herännyt toimistolta vain yhden 
vaatimattoman kerran ja sekin oli vapaa-
ehtoista. Asun niin lähellä toimistoa, että 
kotiin raahautuminen on usein vähemmän 
vaivalloista kuin toimistolta herääminen.

Oletko koskaan kokenut Phil Collins 
-darraa?
- En ole. Olen useimmiten vielä herätessä-
nikin humalassa jos ilta on venynyt jatko-
jen puolelle.

Puheenjohtajan terveiset jäsenistölle?
- Rakastakaa toisianne! Älkääkä jättäkö-
juomaanne vartioimatta baarissa.

Nopeat valinnat

Leikkaukset vai elvytys

Bill Clinton vai Hillary Clinton

Viini vai olut

Etkot vai jatkot

Aurasoudut vai Aatu

Laitospuiston puutalot vai Publicum

Playstation vai Xbox

Turun sanomat vai Hesari

REHTOR INPELLONKATU  6
PUH .  250  5515

LUENTOJA
ELÄMÄSTÄ
JOKA ILTA

Oikaisu: Walpo 
5/14 RCM
Informaatiokat-
koksen vuoksi ju-
tun kuvien tiedot 
olivat virheelliset. 
Jutun kuvien oi-
keat kuvaajat ovat 
Aleksi Fräki, Essi 
Orpana ja Kai 
Kuusisto. Walpo 
pahoittelee ereh-
dystä.
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Hallitus 2015

Arttu Salonen, puheenjohtaja

Olen profetiaalisesti toiselta nimeltäni Tapio.
Hallituksessa johdan katrastani isällisellä lempeydellä.
Opiskelijana välttelen opintojani erittäin lahjakkaasti.
Turussa vierähtää kesäloma - ilman ollessa soma - kosteah-
koissa merkeissä.
Haalarini ovat kokeneet kanssani hyvin paljon.
Fuksina jaksaa vielä uskoa valoisaan tulevaisuuteen.
Lynissä on ihmisen hyvä olla.
P-klubi on minulle tyttöystäväni jälkeen toiseksi rakkain asia 
elämässäni.

Johan Wahlsten, varapuheenjohtaja

Olen hallituksessa yleinen jokapaikanhöylä, joka yrittää 
parhaansa mukaan tehdä jotain järkevää. 
Opiskelijana minut on yllättänyt Janne Ahosen kiihdytysau-
ton vauhdilla etenevät opintoni. 
Turussa on tuplasti enemmän liikenneonnettomuuksia 
verrattuna Tampereeseen. 
Haalarini ovat helvetin katu-uskottavat ja kuonaiset. 
Fuksina muistan heränneeni ensimmäisten toimistojatkojen 
jäljiltä TYY:n toimiston edestä. 
Lynissä tunnen olevani kotona. 
P-klubi, viina ja villit sitsit.

Paul Hermansson, sihteeri

Olen Paul ”John-Paul” Hermansson 
Hallituksessa toimin mm. sihteerinä, tiedotusvastaavana ja 
www-vastaavana. Compaq sylissä 24/7 
Opiskelijana toimin aina välillä. Teen opiskelujuttuja.
Turussa asuvan ei tarvitse koskaan haikailla paremmasta.
Haalarini ovat nähneet asioita... asioita joita te ihmiset ette 
uskoisi niiden nähneen. 
Fuksina ja siitä eteenpäin mukana. Aina. 
Lynissä ihminen viihtyy.
P-klubi on tie, totuus ja elämä.

Heidi Wirkkala, taloudenhoitaja

Olen tällä hetkellä flunssassa ja suunnattoman rakastunut 
näihin hulvattomiin kyselyihin...
Hallituksessa leikin Roope Ankkaa istuessani rahakirstun 
päällä.
Opiskelijana olen oikea laiskamato, joka kuvittelee edelleen 
saavansa kiitettäviä edellisenillan lukemisella...
Turussa on kaikki mitä tarvitsee <3
Haalarini lahkeet laahaavat maata, koska en ole jaksanut/
ehtinyt ommella niihin kumilankoja
Fuksina taisin tehdä lähtemättömän vaikutuksen P-tisseissä.
Lynissä yritän turhaan päästä laulamaan karaokea ja missaan 
aina vuoroni.
P-klubi on uusi ja uljas perheeni, jolla on totisesti valta 
Suomessa!

Susanna Nurmi, kulttuurivastaava

Olen Susanna Nurmi.
Hallituksessa paahdan kulttuurin parissa ja järjestelen 
reissuja. Stressaan ja nautin molemmista. 
Opiskelijana, kuten muillakin elämän osa-alueilla, olen 
viimetippaanjättäjä. Yleensä hommat silti hoituvat.
Turussa on tällaisen toivottoman suunnistajan hyvä olla, 
sillä keskustan ja lähialueen asemakaava on varsin neliöhkö. 
Haalarini täyttyvät kovaa vauhtia merkeistä, joiden ompelu 
on hyvä keino välttää opiskelua. 
Fuksina parasta tähän mennessä on ollut vujut silliksineen ja 
vielä parempaa odotan vapulta.
Lynissä juon halpaa Crowmooria, laulan karaokea ja odotan 
toimistojatkojen alkamista.
P-klubi tuntuu nyt jo perheeltä.

Henni Kivinen, varainhankinta, alumni- ja työelämävas-
taava

Olen Henni Emilia Kivinen
Hallituksessa keräilen rahaa, pidän yhteyksiä entisiin sinis-
ten lehvien suojatteihin ja höpöttelen hyvästä SYYstä.
Opiskelijana tunnen olevani oikeassa paikassa, vaikka välillä 
turhaudunkin kasaantuvista tekemättömistä asioista.
Turussa on kaunein jokiranta. Ja ihmisen hyvä olla. 
Haalarini näyttävät jo eletyn elämän merkkejä, vaikka aika 
merkittömät vielä ovatkin.
Fuksina innostun kovasti P-klubin perinteistä. Vappuviikkoa 
odotellessa!
Lynissä rikon joka kerta lupaukseni olla laulamatta karaokea 
julkisessa paikassa. 
P-klubi on aika ihana. Muodostunut nopeasti tärkeäksi.

Kuvat Annemari Hannula
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Anna Hiltunen, juhlavastaava

Olen Anna Marika Hiltunen
Hallituksessa järjestän kaikkien aikojen parhaita ja suurim-
pia ja kauneimpia juhlia ystäväni Irenen kanssa.
Opiskelijana teen aivan liikaa to-do listoja.
Turussa haluaisin asua Turun linnassa.
Haalarini ovat vielä liian vähän käytetyt.
Fuksina olin vuoden nakkimestari! 
Lynissä olen suuttunut karaoke- dj:lle enemmän varmaan 
kuin kenellekään muulle ikinä. Ehkä annan pian anteeksi.
P-klubi on Turku- perheeni

Irene Heikkilä, juhlavastaava

Olen Irene Heikkilä
Hallituksessa toimin festiksenä.
Opiskelijana olen hyödyntänyt luentojen vapaaehtoisuutta 
hieman liikaakin...
Turussa on suomen kaunein kesä!
Haalarini kaipaisivat jo nyt pesua.  
Fuksina kannattaa ottaa ilo irti kaikesta uudesta!
Lynissä olen viettänyt yhden cityjuhannuksen.
P-klubi on ollut todella hauska tutustumisretki :)

Sanna Lauronen, valtio-opin kopo

Olen Sanna Lauronen
Hallituksessa toimin valtio-opin koulutuspoliittisena 
vastaavana.
Opiskelijana lempipäiväni on kuun 4.päivä.
Turussa asun väärällä puolella jokea, eli tois puol. 
Haalarini ovat vieläkin ilman index-kirjaimia. 
Fuksina tutuksi tuli Kimmo Lecklin sekä tajusin, että tapsa 
on parempaa kuin koskenkorva.
Lynissä karaoke sytyttää joka kerta.
P-klubi on jotain ainutlaatuista verrattuna muihin ainejär-
jestöihin.

Väinö Kuusinen, poliittisen historian kopo

Olen ajokunnossa
Hallituksessa toimin linkkinä poliittisen historian laitoksen 
ja opiskelijoiden välillä.
Opiskelijana kannattaa ainakin opiskella. Myös muita juttuja 
kannattaa harrastaa sopivassa suhteessa. 
Turku on syntymäkaupunkini. 
Haalarini ovat siniset. Poliisilla on samanväriset.
Fuksina säilyn henkisesti varmaan aina.
Lyni on turkulainen yöelämä-instituutio. Klubilaisessa 
seurassa erittäin ok. 
Jos P-klubi olisi ihminen, se viettäisi nyt elämän ruuhkavuo-
sia: pitää hoitaa lapset ja rakentaa uraa. 

Aleksi Blomqvist, liikuntavastaava

Olen Aleksi Blomqvisti
Hallituksessa toimin liikuntavarainhankintajakansainväli-
syysvastaavana sekä lippu-upseerina.
Opiskelijana olen yllättävän huono keskittymään mihin-
kään.
Turussa ei ole tarpeeksi toriparkkeja.
Haalarini eivät ole vielä kokeneet tarpeeksi.
Fuksina kaikki menettävät viattomuutensa.
Lynissä minua ei aina kelpuuteta sisälle.
P-klubi on place to be!

Jaakko Brummer, varainhankintavastaava

Olen tehnyt tämän kyselyn Walpoon, siispä tittelini olkoon 
vapaa kolumnisti.
Hallituksessa saa tietää salaisuuksia Klubista. Mutta en niitä 
teille tietenkään kerro, vihjailen vain.
Opiskelijana on tullut tehtyä hämmentävän vähän konkreet-
tista opiskelua.
Turussa elin tasapaksun keskiluokkaisen lapsuuden. Nuo-
ruusvuodet eivät ole olleet nousujohtoisia.
Haalarini puristavat pohkeista ja etumuksesta.
Fuksina olo on elämän parasta aikaa. Ainakin tähän asti, 
katsotaan ensi vuonna uudestaan.
Lynissä kannattaa käydä myös viikonloppuisin. Oikeesti.
P-klubi on suurin ja kaunein. Ihan oikeesti.
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Eräänä al-
kuvuoden 
sateisena 
ja pimeä-

nä iltana Toimiston 
siniset valot loistivat 
Hämeenkadulle ja 
johdattivat janoiset 
klubilaiset maistele-
maan viinejä. Pöytä 
oli katettu koreak-
si: oli niitä kuuluisia viinin kylkiäisiä eli 
juustoja, keksejä ja muita herkkuja. Pöydän 
ympärillä kävi kova kuhina jo ennen mais-
telun alkua, ja herkuista erossa pysyminen 
tuntui äärimmäisen vaikealta. Viinimesta-
rimme Janne Salakka alusti iltaa sanomal-
la, ettei viinejä tarvitsisi tänään sylkeä. ’‘Kyl 
viiniä mun mielestä saa juoda’’, oli Salakan 
mielipide. Syy, jonka vuoksi viinejä yli-
päätään syljetään maistajaisissa on se, ettei 
yksinkertaisesti tultaisi humalaan. Maiste-
luissa, joissa saattaa joskus olla kolmekym-
mentäkin erilaista viiniä, joka kulauksen 
nieleminen todennäköisesti turruttaa hie-
noimmatkin makunystyrät. Vaikka meillä 
viinejä olikin vain kuusi, ei kukaan vas-

”Kyl 
viiniä 
mun 
mielestä 
saa juoda

– Salakka

Viini on viisasten juoma, 
kertoo tunnettu sanonta. To-
dellisuudessa moni juo viiniä 
siitä oikeastaan sen syvälli-
sempiä tietämättä. Jos kui-
tenkin ensi kerralla haluaa 
ostaa viinipullon katseensa 
korkeudelta, tai jos vain puh-
taasti päteä kaveriporukan 
illanistujaisissa, seuraavassa 
epävirallinen sepostus vii-
ni-illan tapahtumista. Saat-
taa olla, että tekstistä oppii-
kin vielä jotain...

Lindauer Cuvée 
Brut 12,39€ 0,75l 
12%

punertava, kup-
laisa, helmeilevän 
kultainen omen-
ainen, rusinainen, 
tylppä, hienostu-
nut, kuiva, kup-
liva, hapokas, 
elegantti, raikas

Torres Santa 
Digna Gewürzt-
raminer Reserva 
2014
9,98€/0,75l 13% 

raskas, paksu, 
vihertävä, sitrus, 
ananas, lonkeroi-
nen, viinimäinen, 
pirskahteleva, 
työtön burleski-
tanssija

Gisselbrecht 
Riesling 
Grand Cru 
Muenchberg 
2011 19,98€ 0,75l 
12,5%

vaaleankeltainen, 
kylmä, raskas, 
raikas, ryhdikäs 
hyvin kevät,
virkamiesviini, 
kiva juoda isoina 
kulauksina

Juoden
Maistellen

Nautiskellen
Teksti Roosa Hakkarainen

Kuvat Susanna Nurmi

P-k
lu

bin
 viin

i-i
lta

 4.2.2015

Viinien lisäksi nautittiin myös juustoja ja rypäleitä. 
Kuva: Susanna Nurmi
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tustellut ehdotusta, ja näin ilta 
aloitettiin helmeilevän raikkaalla 
kuohuviinillä. Opimme myös, 
että kalliin kuohuviinin merk-
ki ovat pienet, kestävät kuplat. 
Tämä juoma poreili poreilemis-
taan kunnes lasit olivat tyhjät.

Uutta kierrosta kaadettiin jo alta 
aikayksikön. Iltamaan oli valittu alkukuo-
harin lisäksi kaksi valkoviiniä, kaksi puna-
viiniä ja jälkiruokaviini. Molempia värilaa-
tuja oli sekä halvemmasta että sitten vähän 
tyyriimmästä hintaluokasta. Mitään alahyl-
lyn viinejä nämä alemman hintaluokan 
pullot eivät kuitenkaan olleet. Halvempikin 
valkkari oli Reservaa, joka on Euroopassa 
hyvän viinin merkki. Myöhemmin siirryt-
tyämme jo punaviineihin epävirallisesta, 
dokabiliteetin käsitteestäkin puhuttiin. 
Sen lyhyt tiivistys oli jotakuinkin tällainen: 
viinin juotavuus, alkoholipitoisuus ja hinta 
tiivistettynä samaan termiin. Jonkinlainen 
hinta-(hyöty)-laatu-suhde siis kysymykses-
sä.

Tarkoituksenamme oli arvostella viinejä 
kokonaisvaltaisesti: maun lisäksi myös nii-
den tuoksua ja ulkonäköä. Mitä paksumpia 
noroja lasia kallistellessa sisäpinnalle jäi, 
sitä vahvempi oli viinin viskositeetti, eli 
sitä paksumpaa viini oli. Mikäli norot al-

”Olenko minä 
muuttunut, 
vai onko viini 
muuttunut?

                     
                        – Nurmi

koivat valua jo lasin 
ulkopuolella, oli 
ensin syytä tarkistaa 
maistelijan käden 
vakaus ennen sy-
vempien analyysien 
kehittelemistä. Kun 
lasia oli tarpeeksi 
kallisteltu, jatkui 

nesteen pyörittely suussa. Täyden makuko-
kemuksen saadakseen maistelijan olisi aina 
hyvä ottaa iso kulaus ja huljutella sitä hetki 
suussaan. Huomasimmekin, että viinin 
maku saattoi mekanismin jäljiltä vähän 
vaihtua. ’‘Olenko minä muuttunut, vai 
onko viini muuttunut?’’, kuului kulttuuri-
vastaava Nurmen pohdiskeleva kommentti 
neljännen viinilasillisen jälkeen.
 
Kaiken kaikkiaan maistajaistilaisuus oli 
rento ja lämminhenkinen, ja siitä jäi varsin 
raukea olo. Muisti ei kuitenkaan mennyt 
ja suuhun jäi hyvä maku. Viinejä arvostel-
lakseen ei siis tässä muutamassa tunnissa 
muodostuneen käsityksen mukaan tarvitse 
olla asiantuntija, vaan jokaisen maistelijan 
kokemus on yksilöllinen ja yhtä totta kuin 
harjaantuneen kriitikonkin. Tullakseen 
ammattitaitoiseksi viiniasiantuntijaksi on 
ainoastaan, noh, pidettävä viinistä.

Durius Tempra-
nillo 2011
9,98€ 0,75l 14% 

mustaa kuin 
Ghana, tilli, ike-
niin tarttuva, 
savuinen, sikari 
ruokasuositus: 
sisäfileepihvi 
opiskelijasuositus: 
pyttipannu

Arboleda Car-
menére 2012 
16,99€ 0,75l 14% 

paksu, täyteläi-
nen, itkuinen, 
lempeämpi, ro-
teva, hymyilevä, 
vaniljainen, 5/5, 
dokabiliteetti!

Lenz Moser
Prestige Trocken-
beerenauslese
2013
17,49€ 0,375l 10% 

kullankeltainen, 
makea, siirappinen, 
makea, hunajainen, 
viipyilevä, makea 
aurinkoa kielellä, 
ihanaa, makeaa

Viinien lisäksi nautittiin myös juustoja ja rypäleitä. 
Kuva: Susanna Nurmi

Toimisto oli täynnä viininjanoisia klubilaisia.
Kuva: Susanna Nurmi
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1. Nyt kun Syriza voitti vaalit Kreikassa, 
miten EU:n tulisi varautua äärivasem-
miston nousuun?
2. Pitäisikö Turun velat antaa anteeksi?

Joka numerossa Walpon toimitus jalkautuu rahvaan joukkoon ja kyselee 
kampusalueen kadunmiehien ajatuksia päivän polttavista puheenaiheista.

Valtteri Nieminen, yleinen kasvatustiede

1. Ääriliikkeistä on kannettava huolta ja tilannetta 
seurattava. Mutta Euroopassa on polttavampiakin 
kriisejä kuten Ukrainan kriisi, jotka on saatava 
kuntoon jotta taloutta pystytään elvyttämään.

2. Ei pitäisi, mutta täytyy suhtautua ymmärtä-
väisesti Turun taloudelliseen tilanteeseen. Sillä 
esimerkiksi telakkateollisuus on suhdannevaihte-
luherkkä ja muillakin kaupungeilla on talouson-
gelmia.

Mikael Mattlin, yliopistonlehtori/valtio-oppi

1. Syrizan voitto oli demokraattinen vaalitulos. Se 
saattaa hankaloittaa eurositoumuksien pitämistä. 
Euroopassa on lähtökohtaisesti hankala ”pakko-
paita”-tilanne, jossa monilla mailla on käytössä 
euro vaikka se ei niille sovi.

2. Moraalinen ongelma, nykyään liikaa velkoja 
pyydetään anteeksi. Tilanne on eri alikehittynei-
den maiden kanssa, kuin kehittyneiden maiden 
jotka ovat eläneet velaksi. Tällaisten velkojen 
anteeksianto on pidemmän päälle tuhoisaa.

Walpo-gallup

Teksti ja kuvat Petteri Mäkitalo

Äärivasemmisto ei pelota
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Samuli Laine, poliittinen historia

1. Ei tarvitse varautua millään tavalla, koska 
äärivasemmistolaiset liikkeet integroituvat osaksi 
päätöksentekoa ja tuovat uutta tuulta EU:n pää-
töksentekojärjestelmään.

2. Ei pitäisi, länsimaiseen poliittiseen perinteeseen 
kuuluu että sitoumuksia noudatetaan. Lisäksi 
Turku ei ole maksukyvytön.

Deniz Kacar, valtio-oppi

1. Pitää ymmärtää, ettei uusliberalistinen hege-
monia voi jatkua. Luvassa sosialistinen jytky.

2. Kuten Matti Wiberg on opettanut: Jos ei tiedä, 
niin ei kannata vastata.

Milla Vaha, yliopisto-opettaja/valtio-oppi

1. Ääriliikkeet ovat aina huono vaihtoehto, niin 
äärivasemmisto kuin äärioikeistokin.

2. Ei pitäisi. Olen aina omat velkani maksanut, 
niin myös Turun pitäisi.

Julia Vainio, valtio-oppi

1. Ei kannattaisi paisutella asiaa. Ei ole mitään 
suurta äärivasemmistoaaltoa. Sen sijaan tulee 
ottaa huomioon ettei oikeistovoittoinen talouspo-
litiikka toimi enää. Pitää olla avoin muille vaihto-
ehdoille.

2. Velkoja valtiolle ei tulisi antaa anteeksi, sillä se 
on pitkäaikainen instituutio jolla on mahdollisuus 
kerätä velat takaisin. Jos Turku maksaa velat, niin 
se voi myös itse odottaa etuuksia.
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Opiskelijaelämä on kivaa 
mutta kovaa aivojen kannalta.

Sydämenkin 
voi vaihtaa 
mutta ei aivoja. 
Pidä niistä huolta. 

Vinkkejä aivojen 
hyvinvointiin löydät 
Parasta aivoillesi  
-kirjasta.

Lue lisää aiheesta ja 
tilla kirja nettisivuilta: 

autuuttaaivoille.fi

Viritä muisti teräväksi ja olo stressittömäksi. 
Tankkaa oikeaa polttoainetta ja 
päästä aivot myös huoltamolle.
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Lähellä

”Kuulostaa kui-
valta aiheelta, siis 
kyseessä varmas-
ti aika fiksu mutta 

ehkä tylsä ihminen.
20

17 Isha-Turku 
18 Index-palsta 
20 Maailman tylsimmät kotibileet
22 Luentokäyttäytymisestä
24 Kolumni: Opiskelija – laiska ja saamaton? 

Isha-Turku Index-palsta Maailman tylsimmät kotibileet  Luentokäyttäytymisestä Kolumni
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Jotta ihmiset viisastuisivat, niin selvennettäköön, 
että ISHA on kansainvälinen historianopiskeli-
joiden järjestö, jonka tavoitteena on luoda kon-
takteja eri maiden historianopiskelijoiden välillä 

ja edesauttaa kansainvälisempää näkökulmaa histo-
riantutkimuksessa. ISHA-Turku puolestaan yhdistää 
historia-alan opiskelijoita eri yliopistoista, laitoksista 
ja ainejärjestöistä. Tämän lisäksi ISHA-Turku pyrkii 
kansainväliseen toimintaan, sekä yhteistyöhön vaih-
to-opiskelijoiden kanssa. ISHA-Turulla on siis paljon 
annettavaa ja se on loistava väylä tutustua muidenkin 
järjestöjen ja maiden historia-alan opiskelijoihin.

ISHA-Turun uusi hallitus muodostettiin tammikuun 
lopulla ja uusi puheenjohtaja on p-klubilainen Henri 
Vanhanen. Henrillä on selkeät linjat tulevalle kaudelle. 
Tämän kauden aikana ISHA-Turku nostetaan suurem-
man yleisön tietoisuuteen ja tuntemattomasta kirjain-
yhdistelmästä tutuksi järjestöksi. Olemme kuitenkin 
P-klubissakin kaikki automaattisesti ISHA-Turun 
jäseniä ja osallistuminen ISHA-Turun tapahtumiin 
ja toimintaan on enemmän kuin tervetullutta. Tällä 
kaudella ISHA-Turun hallituksessa on myös ennen-
näkemätön määrä p-klubilaisia: varapuheenjohtajana 

toimii Petra Arki ja muissa tehtävissä hallituksessa toi-
mivat Karoliina Kariluoma sekä allekirjoittanut. Hal-
litukseen valittiin lisäksi Sara Valli, Daniel Sahlgren, 
Tiina Nissinen, Sanna Oksanen, Vilppu Kuusipalo ja 
Ida Berghäll.
Tänä keväänä ISHA-Turulla on hienoja tapahtumia. 
Helmikuussa pidettiin suomettumissitsit ja maalis-
kuun lopulla ISHA-Turku juhlii järjestämällä ensim-
mäiset vuosijuhlansa. Vuosijuhlaperinteen käynnistä-
minen onkin yksi ISHA-Turun kevään kohokohtia, ja 
juhlista tulee varmasti unohtumattomat. Huhtikuun 
lopulla järjestetään myös kansainvälinen vuosikoko-
us Bukarestissa, johon ISHA-Turunkin jäseniä lähtee 
edustamaan. Ja jos kevään tapahtumat sattuvat jää-
mään välistä, on myös syksyllä tulossa lisää ISHA-Tu-
run järjestämiä tapahtumia! 

Toivon, että tulevana vuonna ISHAsta tulee mahdolli-
simman monelle muutakin kuin pelkkä kirjainyhdis-
telmä!

Anni Roivas
Kirjoittaja on ISHA-Turun hallituksen jäsen

ISHA, tuo monelle niin tuntematon kirjainyhdistelmä monien joukossa. Fukseille ISHA oli 
yksi haalaritentin kiertopisteistä, jos sitäkään. Mahdollisesti jokunen siitä on kuullut puhut-
tavan jossain muussa tilanteessa tai nähnyt nimen P-klubin sääntömääräisen syyskokouk-
sen esityslistassa, mutta ei kuitenkaan jäänyt kokouksen viime tunneille ottamaan selvää 

mitä ISHA -toimija tekee tai kuka hän on.

ISHA - Ei vain kirjainyhdistelmä
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Indexissä vuosi on alkanut vauhdikkaasti! Jo 
joulukuussa uusi hallitus kokoontui puheen-
johtajamme Nina Lehden luo suunnittelemaan 
tämän vuoden toimintaa ja selvää oli, että tästä 

vuodesta tulisi kaikille mahtava. Tammikuun alussa 
hallitus kokousti ensimmäistä kertaa ja kokous oli jo 
silloin venyä yli aikarajojen. Virallinen hallituksen-
vaihtopäivä järjestettiin 23.1. Publicumin luentosalis-
sa, jossa vanha hallitus jakoi uudelle hallitukselle hyviä 
vinkkejä tälle vuodelle. Uusi hallitus sai myös tietoa 
Indexin historiasta ja pääsi perehtymään tiedekunta-
järjestömme saloihin. Hallituksenvaihto jatkui syömi-
sen merkeissä jokirannan Pub Niska –ravintolassa, ja 
myöhemmin illalla valloitimme kaikki yhdessä Vega-
sin tanssilattian.

Juhlavastaavamme saivat heti vuoden alussa suuren 
työn, sillä Index järjesti tammikuun lopussa perintei-
set sitsit jäsenjärjestöjen hallituksille. P-klubin hallitus 
edusti sitseillä klubilaisia perinteitään kunnioittaen. 
Sitsilaulujen ja skoolausten jälkeen sitsiseurue siirtyi 
Dynamon tanssilattialle. Poikkitieteellisiä sitsejä voisi 
olla enemmän myös jäsenistölle, ja yleisesti opiske-
lijoita tulisi kannustaa myös muiden ainejärjestöjen 
tapahtumiin. 

Indexille on tärkeää pitää hyviä suhteita muihin 
järjestöihin. Osallistuimme koko hallituksen voimin 
SF-klubbenin järjestämään viini- ja juustoiltaan, Åbo 
Akademin salaisiin kellaribileisiin. Indexläisiltä luon-

Index- palsta

Indexin vuosi vauhdikkaasti käyntiin
Teksti Karoliina Lehtola

Indexin hallitus vuosimallia 2015
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nistui keskustelu hyvin på svenska ja kuulumisia tuli 
vaihdeltua ahkerasti puolin ja toisin. Indexille tärkeää 
on myös yhteistyö yliopistomme eri tiedekuntajär-
jestöjen kanssa. Index järjestikin helmikuun alussa 
YYA-illan yliopistomme tiedekuntajärjestöjen sekä 
SF-klubbenin hallituslaisille. Ilta sujui niin hyvin, että 
suunnitteilla on jo yhteisten tapahtumien järjestämistä 
eri tiedekuntajärjestöjen kanssa. Indexillä on jo mel-
kein perinteeksi muodostunut järjestää Lexin kanssa 
Oscar-gaalavalvojaiset, jotka tänä vuonna pidetään 
sunnuntaina 22.2. Toivottavasti tapahtumaan osallis-
tuu monia P-klubilaisia!

Indexissä osataan pitää hauskaa, mutta myös hoitaa 
virallisia velvollisuuksia. Koulutuspoliittisella rinta-
malla on heti alkuvuoden aikana tapahtunut paljon. 
Opintosihteerinä tein korkeakoulujen opiskelijavalin-
tauudistuksesta kannanoton, jonka toimitin tiedekun-
nallemme ja TYY:lle. Kannanotto ilmestyi myös Turun 
Sanomien mielipidesivulla. Opintosihteerin perusarki 
ei kuitenkaan ole kannanottojen lähettämistä lehtiin, 
vaan tapaan säännöllisesti tiedekunnan henkilökun-
taa, TYY:tä, tiedekuntien halloped-koordinaattoreita 
ja järjestän opiskelijaedustajien kanssa kokouksia. 
Odotan innolla tällä hetkellä tulevaa lounasta dekaa-
nimme Jukka Hyönän kanssa ja opiskelijoiden ter-
veisten välittämistä hänelle. Yksi tärkeimmistä asioista 
opintosihteerin pestissä on informaation välittäminen 
kaikille Indexin jäsenille. Lähetän 2-3 viikon välein 
opintosihteerin sunnuntaisähkettä index-info-sähkö-
postilistalle, jonne olen koonnut ajankohtaisia koulu-

tuspoliittisia uutisia. 24.2. ilmestyy Indeksi-lehti, jonne 
kirjoitan myös itse opintosihteerin palstaa. Indexin 
kopovastaava Lotta Lintunen vastaa hallituksessamme 
ainejärjestöjen kopovastaavien informoimisesta ja on 
hyvä kopokaveri vierelleni.

Indexissä on alettu jo suunnittelemaan vappua sekä 
syksyn vuosijuhlia. Indexin ympäristövastaavana olen 
suunnitellut tiivistäväni ainejärjestöjen ympäristö-
vastaavien kanssa yhteistyötä järjestämällä keväällä 
jonkinlaisen ympäristötempauksen heidän kanssaan. 
Indexin yksi suuri tuleva tapahtuma on laskiaistiistain 
Winter Tour, jossa kierrellään eri jäsenjärjestöjen pitä-
miä rasteja Turun baareissa. Index järjestää myös 19.3. 
lähiökierroksen, jossa bussilla suunnistetaan Turun 
parhaimpiin karaokemestoihin. Tapahtuma varmasti 
sopisi hyvin P-klubin innokkaille karaokeystäville.

Indexin sohvat tuntuvat jo omalta olohuoneelta ja 
kokouksissa on aina hyvä fiilis. Indexin hallitus viihtyy 
myös vapaa-ajalla hyvin yhdessä ja huoneistolle on 
aina mukavaa mennä vaihtamaan kuulumisia. Tulkaa 
huoneistolle moikkaamaan ja liittykää kaikki index-in-
fo-sähköpostilistalle, jonka liittymisohjeet löydätte 
Indexin nettisivuilta. Tavataan toivottavasti seuraavas-
sa Indexin tapahtumassa!

Karoliina Lehtola
Kirjoittaja on Index ry:n opintosihteeri  ympäristövas-
taava
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Maailman tylsimmät 
kotibileet

1. Mitä tulee mieleen ihmisestä joka kertoo opiskelevansa 
valtio-oppia tai poliittista historiaa?
2. Miksi valtio-oppi/poliittinen historia alana kiinnostaa 
joitain?
3. Mihin näiltä aloilta työllistyy?
4. Onko P-klubi tuttu? Jos on, mitä ajattelet siitä?

Meille P-klubi on kaikkialla. Se tulee vastaan yliopiston kirjastolla iloisesti moikaten, tukee 
kun tenttipaikka on hukassa ja on mitä parhainta seuraa sitseillä ja muissa tapahtumissa. 

Samalla se on syy osallistua. Samanaikaisesti maailmastamme on muodostunut valtio-opil-
linen tai poliittisen historian täyteinen kokonaisuus, jonka sisällä linkitämme uutisia tentti-
kirjoista opittuun, keskustelemme politiikasta ja olemme huolestuneita maailmanpoliittises-
ta tilanteesta. Mutta miltä yhteiskuntatieteilijän maailma näyttää ulkopuolisesta? Millaista 

on, kun P-klubilla ei ole suurta paikkaa sydämessä?

Sanna, 22, lääketieteen opiskelija

1. Maailman tylsimmät kotibileet.
2. Varmaan tykännyt historiasta ja yhteiskun-
taopista koulussa ja haluaa jatkaa sillä tiellä.
3. Kansanedustajaksi. Ja jos hyvin käy niin 
jonnekin isompiin kuvioihin.
4. Kuullut olen, mutta toiminnasta en kyllä 
tiedä mitään.

Teksti Anni Roivas
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Elias, 21, lääketieteen opiskelija

1. Ovat ihmisiä, jotka haluavat ymmärtää nykymaailmaa ja ny-
ky-yhteiskuntaa ja syitä siihen miksi asiat ovat niin kuin ovat. 
Uskoisin että fiksua porukkaa!
2.Varmaan halu ymmärtää syitä siihen miksi asiat ovat nyt niin 
kuin ovat.
3. Kaupan kassalle? Vitsi vitsi. Varmaankin konsultoija/histo-
rioitsija/poliitikko, en tiedä!
4. Mikä P-klubi?

Jenna, 23, oikeustieteen opiskelija

1. Keskimääräistä valveutuneempi opiskelija erityisesti poliitti-
sesti. Tykkää väitellä/ keskustella asioista
2. Matikka ei sujunut lukiossa ja oikeustieteellinen ei nappaa. 
Haha no ehkä juuri siksi, että saa analysoida kaikkea valtioon 
yms liittyvää!
3. Oisko just ministeriöt ja jotkut viranomaiset ja yleisesti 
asiantuntijahommat.
4. Lexin kamu ja samalla silti vähän kilpakumppani, eli pölli-
tään toisten lippuja yms.

Joel, 23, insinööriopiskelija

1. Kuulostaa kuivalta aiheelta, siis kyseessä varmasti aika fiksu 
mutta ehkä tylsä ihminen.
2. Varmaan utelias asioiden pohtija luonteeltaan.
3. Jonkunlaiseksi luennonpitäjäksi. 
4. Ei ole tuttu.

Karri, 21, fysiikan opiskelija: 

1. Kiinnostunut yhteiskunnallisista asioista tai historiasta tai 
niiden yhdistelmästä.
2. Yhteiskunnalliset asiat nousevat jatkuvasti keskustelunai-
heeksi yhä useammin, niin tuntuu jotenkin vaan normaalilta, 
että sitä tutkitaan?
3. Veikkaisin, että työllistyy johonkin konsultin, opettajan tai 
tutkijan uraan.
4. P-klubissa on muutamia tuttujani, mutta järjestö itsessään ei 
ole hirveän tuttu minulle. 
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Oma yliopistourani on näin 
fuksina vielä suhteellisen lyhyt, 
mutta jo näillä luentotuntimää-
rillä olen huomannut tiettyjä 

stereotypioita, jotka toistuvat joka ikisellä 
luennolla. Uskon, että myös muutkin ja-
kavat tuskani ja tunnistavat nämä kyseiset 
idiootit.
 
Supisijat
Okei, aina se luento ei ehkä ole kaikkein 
mielenkiintoisimmasta aiheesta, luennoit-
sija ei ehkä ole se innostavin ja onhan se 
tunti ja kolmekymmentä minuuttia 
nyt ihan liian pitkä aika yrittää 
keskittyä, mutta onko pakko 
supista siitä se tunti? Joku 
muu ehkä haluaisi yrittää-
kin kuunnella luennolla, 
edes joskus.

Kolisuttajat
a) Ne, jotka osoittavat mieltään 
myöhässä tulijoille, joiden takia 
he joutuvat nousemaan ja vastalauseena 
kolisuttavat pöytälevyjä, niin että kaikki 
varmasti kuulevat heidän närkästymisensä.

b) Ne, jotka tulevat myöhässä ja ovat nyt 
vaan niin tampioita, että saavat aiheutettua 
kaikkea mahdollista turhaa ääntä, jotta 
kaikki varmasti kuulevat heidän tulevan 
myöhässä.

c) Kiireiset ihmiset, jotka odottavat jo 
malttamattomina luennon loppumista viisi 
minuuttia ennen sen määrättyä loppumis-

ta. Nämä ihmiset ovat kaikkein raivostut-
tavimpia. Tähän sarjaan kuuluu myös kai-
kenlainen kahina ja rapistus, kun tavarat 
tungetaan reppuun ja aloitetaan pukemaan 
vaatteita päälle. Tässä kahinakolinamete-
lissä kukaan ei enää varmastikaan kuule 
luennoitsijan viimeisiä lauseita, joissa aina 
välillä piilee se kaikkein tärkein pointti. 
Mielestäni tällainen yläkoululaisten ta-
soinen malttamaton tunnin loppumisen 
odottelu on vain äärimmäisen lapsellista, 
ja todella epäkunnioittavaa luennoitsijaa 
kohtaan. Kuinka helvetin vaikeaa se nyt 

olisi jaksaa kuunnella rauhassa 
loppuun asti se viimeinen viisi 

minuuttia? Tai jos se pöytä-
levy on pakko laittaa alas ja 
korjata tavarat, niin voisiko 
sen edes tehdä hiljaa? Ei ole 
mielestäni liikaa pyydetty…

Myöhässä tulijat
Ylipäätään myöhässä tulijat 

ovat ärsyttäviä ja aiheuttavat vain 
turhaa hämminkiä. Sääli, että kuulun 

heihin itsekin, varsinkin aamuisin.

Tyhjien välien jättäjät
Kyllä, olemme suomalaisia, ja suomalaisille 
nyt vain on ylitsepääsemättömän vaikeaa 
istua vieraan ihmisen viereen. Mutta siinä 
vaiheessa, kun kyseessä on massaluento 
joka kaikilla aikaisemmillakin kerroilla 
on täyttänyt k o k o salin, voisiko sitä joku 
kerta kuvitella vaikka istuvansa sen vieraan 
ihmisen viereen, eikä jättää sitä 1-3 turhaa 
paikkaa siihen väliin? Sillä välin kun nämä 

Luentokäyttäytymisestä
Walpon toimittaja Heidi Wirkkala kertoo, mikä mättää 
kanssaopiskelijoiden luentokäyttäytymisessä. Ottakaa jo 
opiksenne.

”Joku 
muu ehkä ha-

luaisi yrittääkin 
kuunnella luen-
nolla, edes jos-

kus.
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läskiperseet istuvat leveästi turvallisten turvavälien 
kera, muut ihmiset joutuvat istumaan portailla, joilla 
kaikki kävelevät paskaisilla ja kuraisilla kengillään. 
Loskakeleillä lattialla istuminen onkin oikeaa herkkua.

Reunassa istujat
Vihastuttavimpia ovat ne ihmiset, jotka tunkevat 
luentosaliin ensimmäisinä ja istuvat tietenkin siihen 
penkkirivin reunalle. Siinä vaiheessa kun muu kansa 
valuu luentosaliin ja yrittää päästä istumaan sinne 
sisemmille penkeille, kuten järkevästi paikkoja kuu-
luukin täyttää, nämä ihmiset tekevät kauhean show’n 
joutuessaan nousemaan ja ottamaan kaikki salamana 
esiin kaivamansa tietokoneensa ja muut vempeleensä 

”Vai 
ajattelitko vain 

vallata koko hel-
vetin rivin, koska 
et halua istua ke-
nenkään vieres-

sä?

pois tieltä, ja päästämään nämä normaalit ihmiset is-
tumaan ohitsensa. Auta armias minkälaisiksi marttyy-
reiksi nämä henkilöt muuttuvatkaan, jos he joutuvat 
vieläpä toistamaan tämän operaation enemmän kuin 
kerran! Sitä tuhinan ja silmien pyörittelyn määrää! 
Jos on pakko istua reunassa, niin voisiko sitä kuvitella 
seisovansa siinä niin kauan, kunnes kaikki muut ovat 
päässeet ohitse istumaan? Vai ajattelitko vain vallata 
koko helvetin rivin, koska et halua istua kenenkään 
vieressä?

UGH, olen puhunut.

Heidi Wirkkala
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Kolumni Annemari Hannula

Helsingin yliopiston entinen 
kansleri kirjoitti Helsingin 
Sanomien mielipidepalstalla 
(23.1.2015) miten opiskelijat 

käyvät töissä ja opiskelevat milloin heitä 
huvittaa eivätkä välitä arvosanoistaan. Sen 
jälkeen asiasta on käyty keskustelua niin 
puolesta kuin vastaan siitä, ovatko opiske-
lijat laiskoja. 
 Yleisin asia mitä olen kuullut yliopistossa aloi-
tettuani, että kukaan ei kiinnostunut arvosanoistasi. 
Niillä ei ole mitään merkitystä. Kunhan vaan pääsee 
läpi, niin KELA on tyytyväinen. Työnantajaa ei kiin-
nosta. Ainoa merkitys mikä yliopistotutkinnolla on, 
että työllistyy. Olen myös kuullut paljon sitä, miten 
olen velkaa veronmaksajille siitä, että he maksavat yli 
50 000 euroa tutkinnostani ja opintotuestani, joten 
minun pitäisi valmistua nopeasti työelämään ja veron-
maksajaksi. 
 Me nykyiset opiskelijat emme ole luoneet tätä 
ilmapiiriä. Viime vuosien aikana opinto-oikeuksia ja 
opintotuen tukikuukausia on kiristetty. Opintotukilaki 
on jälleen hallituksen pöydällä, vaikka opintotukeen 
tuli viimeksi syksyllä uudistuksia. Samaan aikaan 
Ylioppilaiden terveydenhuoltosäätiön mielenterve-
yspuolen jonot kasvavat. Nytte-lehdessä (4.11.2014) 
haastateltu Turun YTHS:n mielenterveyden ylilääkäri 
Matti Keinonen kertoo, että haastatteluhetkellä Turun 
YTHS:n mielenterveyden piirissä on noin 1500 opis-
kelijaa, joista yli 40 % opiskelukyky on ollut alentunut 
yli puolen vuoden ajan.
 Kukaan ei oikein tunnu olevan kiinnostunut 
siitä opinko yliopistossa mitään. Teen kirjatenttejä 
toisen perään saadakseni opintopisteet kasaan, mutta 
en välttämättä opi niistä yhtään mitään. Aloitettuani 

kirjoittamaan kandia, tunsin pitkästä 
aikaan olevani innostunut ja motivoitunut 
opiskelemaan, koska saan tutkia ja pohtia 
itseäni kiinnostavaa aihetta.
 Olen myös huono opiskelija ja käyn 
töissä. Vietettyäni kesän käsi paketissa 
pystymättä tekemään töitä, sain huomata 
syksyllä että lainasta huolimatta rahat 

olivat vähissä ja oli pakko etsiä töitä opintojen ohelle. 
Itselle opintojen ohessa työskentely on lisännyt mo-
tivaatiota opiskella. Viideltä herääminen fyysisesti 
raskaaseen ja hieman yksitoikkoiseen työhön tekee po-
litiikan opiskelusta taas mielenkiintoisempaa. Lisäksi 
olen tehokkaampi opiskelija, kun aikaa on vähemmän. 
Viime lukuvuonna saatoin siirtää tenttiin lukemista, 
koska aikaa tuntui olevan paljon.
 Olenko ahkera vai laiska opiskelija? Katsomal-
la opintorekisteriotetta viime vuodelta toteaisi, että 
olen laiska opiskelija. Otteesta puuttuu kuitenkin tieto 
esimerkiksi siitä, kuinka paljon olin sairaana viime 
vuonna tai miten vaikea oli lukea viimeisiin tenttei-
hin hautajaisten jälkeen. Jotain ahkeruudestani ehkä 
kertoo, että olen toista vuotta kirjoilla yliopistossa ja 
teen kandidaatin tutkielmaani, sillä käytin välivuoteni 
opiskellessa avoimessa yliopistossa.
 Turun yliopistossa on yli 10 000 opiskelijaa. On 
siis monia erilaisia elämäntilanteita ja erilaisia yksi-
löitä. Opiskelijoiden luokittelu laiskoiksi tai ahkeriksi 
pelkästään sen perusteella mitä opintorekisteri näyttää 
antaa loppupeleissä aika yksitoikkoisen kuvan opiske-
lijoista.
 Ajat muuttuvat, opiskelijat ja opiskeluympäris-
tö muuttuvat. Enää ei eletä kultaista 80-lukua, jolloin 
laina oli halpaa ja yliopistosta valmistuminen tarkoitti 
varmaa työpaikkaa. 

Opiskelija - laiska ja saamaton? 

”Enää ei eletä kultaista 80-lukua, jolloin laina oli halpaa ja 
yliopistosta valmistuminen tarkoitti varmaa työpaikkaa. 
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Minkälaista menoa Rovaniemi tarjoaa 
opiskelijalle? Kaamos on ainakin varmas-
ti hyvä syy ottaa ”tuikkua murheeseen” 
kohtuullisen reippaasti, vai mitä?
Junantuomalle, siis ei-lappilaiselle, oli yllä-
tys, miten aktiivinen kaupunki Rovaniemi 
on! Opiskelijaelämä on monipuolista, mis-
tä yliopiston lisäksi huolehtii AMK. Teke-
minen ei varmasti lopu kesken, tykkääpä 
sitten urheilusta, kulttuurista tai bilettämi-
sestä. Kaamos tarjoaa loistavan (teko)syyn 
järjestää toinen toistaan villimpiä bileitä 
kaamosmasennuksen karkottamiseksi. 

Onko Lapin yliopistossa tapahtunut 
hakukohteiden yhdistäminen (sosiologia 
+ politiikkatieteet) muuttanut jotakin 
opinnoissanne radikaalisti? Miten muu-
ten koet oman yliopistonne meiningin?
Perusopinnot on uusittu kattamaan mo-
lemmat pääaineet ja pääaine määräytyy 
vasta ensimmäisen vuoden lopussa, mutta 
muita suuria muutoksia ei juuri ole. Mei-
ninki meillä on erittäin jees! Lapin yliopis-
to on pieni ja juuri siksi niin erityinen. 

Napapiirin sankarit

Kerro kuka olet, mistä tulet ja mitä teet 
ainejärjestössänne.
Olen Tuuli Ritola, Lapin yliopiston poli-
tiikkatieteiden ja sosiologian ainejärjes-
tön Kosmos Buran ry:n puheenjohtaja. 
Rovaniemelle muutin syksyllä 2012 opis-
kelemaan politiikkatieteitä. Ainejärjestö-
toiminta vei mukanaan ja tämän vuoden 
alussa astuin puheenjohtajan saappaisiin. 
Ensisijaisena tehtävänäni on huolehtia, 
että hommat hoituvat ja että jäsenistö saa 
sitä mitä tilaa, oli kyse sitten opinnoista tai 
viikonloppusuunnitelmista.

”Kosmos Buran”? Mistä on kysymys?
Kosmos Buran syntyi pääaineidemme 
sisäänoton yhdistyessä syksyllä 2013. Nimi 
juontuu edeltäjiemme PSC Interin ja Habi-
tuksen yhteisestä sählyjoukkueesta, ja siitä 
on vastuussa Interin tuolloinen pj. Buran 
on viittaus neuvostoliittolaiseen avaruus-
sukkulaan ja kosmos itse kosmonautteihin. 
Itselleni Kosmos Buranissa on kyse lappi-
laisesta hulluudesta, hyvästä tunnelmasta 
ja upeasta yhteishengestä!

Teksti Väinö Kuusinen & Tuuli Ritola
Kuvat Kosmos Buran

Kosmos Buranin fuksiedustusta Brysselin ekskursiolla.

Wanhojen fuksiaisedustusta syksyltä 2013, 
puheenjohtaja vasemmalla ja vpj Mirka Mokko 
oikealla
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Napapiirin sankarit

Henkilökunta on lähellä myös fyysisesti, ja 
poikkitieteellisyys on itsestäänselvyys, kun 
opiskelijoita on näin vähän. 

Onko yhdistyneiden ainejärjestöjen 
perinteiden yhteensovittamisessa tullut 
pahaa kädenvääntöä?
Habitus ja PSC Inter tekivät paljon yhteis-
työtä jo ennen yhdistymistä, joten isoja 
riitoja ei ollut. Ensimmäisenä vuonna 
pieniä ristiriitoja oli esimerkiksi vuosijuh-
lien suhteen, mutta niistä selvittiin komp-
romisseilla. Paljon vaikutusta oli sillä, että 
yhdistymisvuonna etenkin fuksit ja me 
toisen vuoden opiskelijat otimme aktiivi-
sen roolin Buranin muokkaamisessa ihan 
uudeksi ainejärjestöksi.

Kerro paras muistosi Kosmos Buranista
Ensimmäiset vuosijuhlamme! Tuohon 
iltaan tiivistyi se, mistä Kosmos Buranis-
sa on kyse: hyvästä seurasta ja loistavasta 
fiiliksestä. Jatkoille ilmestyneestä mysteeri-
sestä punahousuisesta miehestä on muo-
dostunut suorastaan legenda. 

Ainejärjestönne parhaat perinteet
Fuksien jokavuotinen Bryssel-ekskursio, 
mökkiviikonloput, tammikuussa järjestet-
tävät kreisibailut eli vuoden ensimmäiset 
haalaribileet sekä fuksisitsit, jotka perin-
teikkäästi järjestetään aina kandiseminaa-
ria edeltävänä iltana, ettei homma käy liian 
helpoksi vanhoille (onnea seuraaville, ei 
tunnu hyvältä). Muutamia mainitakseni!

Terveisiä P-klubille?
Tulkaa Rolloon, näytetään teille sitä lappi-
laista hulluutta! Vastavierailu järjestyy!

Wanhojen fuksiaisedustusta syksyltä 2013, 
puheenjohtaja vasemmalla ja vpj Mirka Mokko 
oikealla Buranin naisten laskiaisen lumifutisjoukkue FC Oma maali
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Kävimme porukalla Suomen 
ensimmäisillä valtiotieteilijöiden 
työelämämessuilla. Tapahtuman 
järjesti Kannunvalajat yhdessä 

Helsingin valtiotieteellisen tiedekunnan 
ja Yhteiskunta-alan korkeakoulutettujen 
kanssa. Lähdimme matkaan SYY-Turun 
hoitamalla bussikuljetuksella aamulla 
seitsemän pintaan. Paikalle valui enemmän 
tai vähemmän krapulaisia klubilaisia ja 
muitakin yhteiskuntatieteilijöitä. Otimme 
suuntiman kohti Helsinkiä ja Tieteiden 
taloa.

Ensivaikutelma: Aula kuhisi järjestäjiä ja 
muita toimitsijoita. Info-lappuset jaettiin 
suoraan käteen. Aalto- yliopiston edustajat 
pyysivät vastaamaan kyselyyn. Osallistuji-
en kesken arvottiin t-paitoja ja avaimenpe-
riä. Olimme onneksi ajoissa perillä heti yh-
deksältä ja ehdimme kiertelemään vapaasti 
ympäriinsä ennen myöhemmin vallinnutta 

tungosta. Muuten viihtyisä tieteiden talo ei 
nimittäin soveltunut kovin hyvin suurille 
ihmismassoille. Ahtaat käytävät ja peräti 
viisi kerrosta tuskin ovat kenenkään mes-
sujärjestäjän ideaali. Siitä huolimatta tila 
oli saatu järkevästi käytettyä ja ilmassa oli 
aitoa messufiilistä. Ylimmässä kerroksessa 
Ulkoasiainministeriön standin luona hymy 
nousi niin nuoremman kuin vanhemman-
kin virkamiehen kasvoille klubin fuksien 
pörrätessä yhtenä suurena laumana pöy-
dän ympärillä. Puolustusvoimien edustaja 
näytti kyllästyneeltä niin työhönsä kuin 
elämäänsäkin. Pöytä oli katettu varusmie-
hille suunnatuilla esitteillä. Niistä syntyi 
väkisinkin mielikuva: ”No meillä on tämä 
yksi MPKK:n lappunen, mitäs muuta sii-
hen pöydälle voisi vielä lätkäistä...”.

Yhdeksi pääsalin keskeisimmistä esityk-
sistä muodostui neljän Valtsikan alumnin 
paneelikeskustelu otsikolla ”Opiskelijatoi-

Messuhumua 
Helsingissä
Teksti Petteri Mäkitalo
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minta ja opinnot - millä on merkitystä?”, 
vetäjänä tiedekunnan opintoneuvoja. 
Panelistit intoutuivat avaamaan hyvin-
kin yksityiskohtaisesti kokemuksiaan 
työnhausta. Erään suuren mediatalon 
politiikan toimittaja oli aikanaan saanut 
alalta työpaikan toimimalla aulavartijana 
toimituksessa. Kun työhakemuksia sitten 
otettiin vastaan, hän oli tietysti marssinut 
päätoimittajan luo ja ojentanut tälle oman 
hakemuksensa suoraan käteen. Vastapai-
nona toinen panelisti kertoi saaneensa 
lähes kaikki työpaikkansa normaalin haun 
kautta, ilman erityisempiä suhteita tai 
kikkailua. Vaihtelua esiintyi paljon myös 
opiskelijatoiminnan osalta. Eräs panelisti 
oli opintojen alusta asti toiminut aktiivises-
ti ainejärjestötoiminnassa ja myöhemmin 
ylioppilaskuntapolitiikassa. Sitä kautta 
hän oli myös työllistynyt, vetäen erilaisia 
projekteja ja uudistuksia HYY:ssa. Toinen 
sen sijaan oli istunut muutamissa aine-
järjestön/yhdistysten hallituksissa ja koki 
toiminnan toki hauskaksi kokemukseksi, 
mutta ei nähnyt sitä itsessään merkittä-
väksi. Kuitenkin, kuten muutkin panelis-
tit, hän painotti ylimääräisen toiminnan 
merkitystä valtiotieteilijöille. Ei varmasti 
löydy alaa jolla opiskelijatoiminta ei olisi 
hyödyksi mutta meidän alallamme se on 
pikemminkin vaatimus kuin suositus. Ei 
tarvitse olla jokaisessa hallituksessa tai 

aina kantamassa vastuuta, pääasia on että 
osallistuu toimintaan. Sanaa ”generalisti” ei 
liiemmin säästelty puhuttaessa yhteiskun-
nallisen alan koulutuksesta. Mutta asiaa ei 
nähty mitenkään negatiivisena, päinvas-
toin. Laajempi koulutus antaa laajemmat 
mahdollisuudet työllistyä. Se vain vaatii 
hakijalta suurempaa aktiivisuutta ja omien 
kykyjen esille tuomista.

Kiitosta täytyy antaa Kannunvalajille näyt-
teilleasettajien monipuolisuudesta. Tren-
dikkäästä Think Companysta rutikuivaan 
Kansaneläkelaitokseen, tarjolla oli laaja 
kirjo nimenomaan yhteiskuntatieteilijöille 
sopivia työllistymismahdollisuuksia. Kuten 
tapahtuman Facebook -sivulle annetussa 
palautteessa todettiin: ”Aikamoista luksus-
ta, että ekaa kertaa sai kiertää työelämä-
messuilla selittämättä aina ensin standin 
pitäjälle, mitä valtiotieteilijä osaa.” Yksiin 
messuihin oli saatu kiteytettyä lopulta 
tärkeä sanoma: tulevaisuuden työpaikka 
saattaa löytyä täysin odottamattomien 
kanavien kautta ja täysin odottamattomalta 
työantajalta, mutta se löytyy kuitenkin.

”Laajempi 
koulutus antaa 
laajemmat mah-
dollisuudet työl-
listyä.
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Vaihtopenkki

Palstalla klubilainen kertoo, mitä on oppinut vaihdossa

Baijeri, Bavaria, Bayern

Motiivini lähteä vaihtoon olivat hyvin tylsät ja tavanomaiset: halusin vaihtoon saadakseni uusia tuulia 
elämääni, Saksaan oppiakseni kieltä ja Münchenissä taas kiehtoi Alppien läheisyys sekä laadukas yliopis-
to. Joten, sen sijaan, että kertoisin tässä sen pitkäkiskoisemmin saksan kieliopin vaikeudesta tai jakaisin 
learning agreementin täyttöohjeita, haluaisinkin nyt listata viiden Münchenissä vietetyn kuukauden aika-
na tekemiäni havaintoja baijerilaisesta elämänmenosta:

Futista! 
Kuva: Esa Keskinen

Teksti Elina Hämäläinen
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Aina 
on beer o’clock.

Olit sitten juoksulen-
killä Englischer Garte-

nissa tai perheesi kanssa 
lykkimässä lastenvaunuja, 

on aina ihan okei avata 
yksi huurteinen.

Pot-
kulaudat ovat 

cool. 
Huomasin jo ensimmäisinä 

päivinä, että melko lailla jokaisella 
8-12-vuotiaalla tenavalla on ensisijai-
sena kulkuvälineenä potkulauta. Tren-

din laajuuden kuitenkin ymmärsin 
vasta nähdessäni noin 75-vuotiaan 
rouvan, turkis päällä ja huulet pu-

nattuna huristelevan kyseisellä 
menopelillä metroaseman 

käytävää pitkin.

Koi-
rat saavat kulkea 

vapaana. 
Koiria on paljon, ja ne saavat 

kulkea useimmiten ilman talutush-
ihnaa aivan ydinkeskustassakin. Olen 

useammin kuin kerran nähnyt vapaana 
olevan koiran istuvan ruokakaupan 
edessä odottamassa, että isäntä tai 

emäntä on saanut ostoksensa tehtyä. 
Jos joskus hankin koiran, aion 

konsultoida saksalaisia koi-
rankouluttajia.

Polvi-
housut säällä kuin 

säällä.
Niin kliseiseltä kuin se kuulos-

taa, niin polvihousuja tai oikeastaan 
niiden sporttisempia lähisukulaisia, 

lyhyenmallisia reisitaskuhousuja näkee 
aina silloin tällöin keskitalvellakin 
käytettävän. Tyyliin kuuluvat myös 
alppivaelluksilla hankitut muhkean 

kokoiset pohkeet.Yllät-
täviä suomalais-

kohtaamisia.
Suomalaisuus on tullut vastaan 

melko odottamattomina hetkinä, kuten 
vaikkapa pienen alppikylän laidunta 

halkovalla polulla, on paikallinen eläkeiässä 
oleva vaeltaja paljastunutkin supisuomalai-

seksi, joka on asunut jo useamman vuo-
sikymmenen naapurialppikylässä. Myös 
läheisellä ratikkapysäkillä jutustelemaan 
ryhtyneelle mummulle Suomi oli tuttu 

paikka, olihan hänen miehensä 
sodan aikana palvellut siellä.

Leima-
simet ja kaikenlainen 

byrokratia ovat saksalaisten 
sydäntä lähellä.

Hankkiaksesi yliopiston kirjastokortin, 
tulee sinun esittää seuraavat dokumentit: passi, 

opiskelijakortti, yliopiston läsnäolo-todistus sekä 
paikallisesta maistraatista haettu Baijerin osaval-
tion rekisteröitymistodistus. Ei sillä, että tämän 
jälkeen saisit kirjastosta kirjoja kotiisi, vaan saat 

oikeuden lukea niitä kirjaston lukusalissa. Vaikka 
Suomessakin kyllä osataan paperisodan jalo taito, 

on todettava meikäläisten eduksi, että olemme 
sentään siirtäneet suurimman osan siitä säh-

köiseen muotoon ja eri toimistoissa ei 
tarvitse juosta tuntikausien ajan.

Vielä lopuksi: vaikka vaihtotarinani olikin se melko tylsä ja tavallinen, voin nyt tyytyväisenä todeta kaik-
kien ennakkotoiveideni tulleen todeksi: Saksassa vietetyt kuukauteni toivat uusia kokemuksia ja ihmisiä 
(olkoonkin joukossa yksi porilainen) elämääni, olen parantanut kielitaitoa ainakin sen verran, että osasin 
jutella sille mummolle ratikkapysäkillä sekä vaelsin useamman vuoren huipulle sekä laskin niitä sukset 
jalassa alas. Ja oli se yliopistokin hyvä.

Alpit!
Kuva: Elina Hämäläinen
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HC TPS
 Katastofaalisen 

suurseuran 
prototyyppi

TPS:n viime kausien suoritustaso on ollut 
surkea, ja kausi 2014–2015 ei ole tuonut 
siihen muutosta. Ovatko kuluvan kauden 

tapahtumat olleet sattumaa vai ovatko syyt 
huonoihin peliesityksiin jossain syvemmällä?

Teksti Ahti Kaisalmi
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Jos yksi asia on ollut Turussa varmaa, 
niin se on ollut menestys jääkie-
kossa. Triplamestaruudet 1990- ja 
2000-lukujen vaihteessa aiheuttivat 

hurmosmaisen innostuksen jääkiekkoa 
kohtaan, mikä myös näkyi positiivisena 
asiana seuran taloudessa. SM-liigan toi-
seksi suurimman hallin, Elysee-areenan 
katsomot pullistelivat ihmisistä, eikä 
myöskään Ruissalon huviloiden samppan-
janhuuruiset illat jääneet yleisöltä piiloon. 
Ison maailman malliin pelaajille teetettiin 
mestaruussormuksia, ja legendaariset ket-
jukoostumukset kaikuvat yhä Olavin Krou-
vin seinillä. Junioripuolelta syntyi uusia 
huippuja tasaiseen tahtiin, kuten Koivun ja 
Kiprusoffin veljekset, Aki Berg ja Antero 
Niittymäki. Listaa voisi jatkaa loputtomiin. 
Vuonna 2015 edellä mainitut kultaiset 
vuodet ovat kuitenkin jääneet taakse, ja 
koko 2000-luvun jatkunut konttaaminen 
on huipentunut tähän kauteen.

TPS kaudella 2014–2015 
– joko nyt?

Kauteen 2014–2015 lähdettiin todella 
suurin odotuksin. Uusi hallitus oli nimetty, 
joukkueen valmentaja uhkui itseluotta-
musta julkisuudessa ja kokoonpanossa 
säihkyi pitkästä aikaa todellisia ykköskorin 
pelaajia. Jo tuolloin hallitus antoi ymmär-
tää, että kaudesta haettaisiin menestystä 
jopa suurella taloudellisella riskillä. Alku 
vaikuttikin lupaavalta, mutta viimeistään 
jouluun mennessä esiin tulleet ongelmat 
olivat selviä. Uuden valmentajan kyvyttö-
myys, toimitusjohtajan vaihto sekä urhei-
lutoimenjohtajan ero olivat vain jäävuoren 
huippu. Tässä vaiheessa joukkueen sisältä 
alkoi myös kuulua hälyttäviä asioita, kuten 
huhuja entisen päävalmentajan potkujen 
syystä. Myös pelaajien keskinäiset välit 

olivat tulehtuneet, eikä kuulemma ollut 
ihme, jos aamuisin jouduttiin järjestämään 
kahdet jäätreenit eri porukoille. 

Helmikuuhun mennessä TPS on myynyt 
suurimman osan kovapalkkaisimmista pe-
laajistaan, palkannut ensi kauden valmen-
tajan sekä hallitus on tiedostanut tekevänsä 
ainakin noin 700 000€ tappiot. 

Clash Of Clans

Tarkasteltaessa suurimpia syitä kauden 
epäonnistumiseen on katseet käännettävä 
useita vuosia taaksepäin. Sensaatiomai-
sen tuurimestaruuden jälkeen joukkueen 
sijoitukset runkosarjassa ovat olleet 13., 
10., 13., 13., 14.. Tänä aikana valmentamis-
ta ovat käyneet kokeilemassa esimerkiksi 
Kai Suikkanen, Juha Pajunoja sekä TPS:n 
oma grand old man Jukka Koivu. Voidaan 
kuitenkin nähdä, etteivät suurimmat syyt 
pelilliseen konttaamiseen löydy kaukalosta 
vaan johdosta.

TPS:n hallitus on pysynyt 2000-luvun 
alusta suurimmaksi osaksi samana aina 
tähän vuoteen, pieniä muutoksia lukuun 
ottamatta. Seuran sisälle on taas syntynyt 
niin sanottuja ”klaaneja”, joiden mielipitee-
seen myönnytään ulos savustuksen uhalla. 
Kattilan suurimmiksi hämmentäjiksi on 
yleisesti nähty Jukka Koivu sekä jo aiem-
min hallituksesta väistynyt, TS mediakon-
sernin johtaja, Jaakko Ketonen. 

Jukka Koivu esimerkiksi on onnistunut 
ajamaan omia päätöksiään läpi hallituk-
sessa pelkästään sen nojalla, että niin Saku 
kuin Mikko Koivu omistavat suuren osan 
TPS:n osakkeita. Tähän kun vielä lyödään 
päälle Kiprusoffin veljesten sekä Supercel-
lin omistajien panostukset on selvää, että 

”Eikä kuulemma ollut ihme, jos aamuisin jouduttiin järjes-
tämään kahdet jäätreenit eri porukoille
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tilanteesta tulee 
hyvin monimutkai-
nen. 

Pekka Virran, Juha 
Pajuojan sekä Kai 
Suikkasen mukaan 
kukaan heistä ei 
saanut työrauhaa 
valmennuspestiensä 
aikana. Milloin kak-
kosvalmentaja on 
kuiskutellut Jukka 

Koivun korvaan, milloin hallitus on tarjon-
nut omia näkemyksiään pelaajien peluut-
tamisesta. Juha Pajunoja on esimerkiksi 
suoraan myöntänyt, ettei hänelle missään 
vaiheessa kerrottu tarkoin kuka NHL-pe-
laaja seuraa tulee edustamaan työsulku-
kaudella ja kuka ei. Kai Suikkanen taas 
avasi sanaisen arkkunsa Ylen kiekkoillassa, 
jossa hän kertoi odottaneensa potkujaan jo 
vuoden 2014 keväästä lähtien. 

Nykyisen valmentajan Miika Elomon 
edesottamukset taas lähinnä oksettavat, 
etenkin kannattajia. Ylimielinen käytös, 
suoranainen vittuilu toimittajille, omien 
virheiden kiistäminen, kannattajien 
haukkuminen sekä valkoiset valheet ovat 
nostaneet hänet täysin omaan luokkaansa, 
jopa TPS:n mittakaavassa. Miika Elomon 
poisjäänti tammi-helmikuun vaihteen fani-
risteilyltä oli kuitenkin viisas veto johdolta, 
koska Elomon alkoholinkäyttö ei ole aiem-
pina vuosina jäänyt huomaamatta laivan 
buffetissa. Hän on myös tietääkseni ainoa 
valmentaja, joka on televisiohaastattelun 
päätteeksi töksäyttänyt ”voitolla yöhön”. 
Tepsin harjoitukset jatkuivat seuraavana 
päivänä Turun Kuuvuoren portailla. 

Pelaajat alisuorittajia?

Kaukalon sisäiset ongelmat ovatkin jo hie-
man yksinkertaisemmat. Vuodesta toiseen 
työssä jatkanut urheilutoimenjohtaja Ari 

Vuori on tehnyt todella suuria virhei-
tä joukkueen kokoamisessa. Muutamia 
jokerikorttihankintoja lukuun ottamatta 
kokoonpano on jäänyt hyvinkin ohueksi 
sekä loukkaantumisherkäksi. Esimerkiksi 
Vuorelle on tuntunut olevan epäselvää, 
kuinka kahden tuloskentän takana ketjut 
tulisivat roolittaa. Tepsissä tämä on käytän-
nössä tarkoittanut neloskentän täyttämistä 
A-junioreilla. 

Tarkasteltaessa tämän kauden kokoon-
panoa silmään osuu heti todella suuri 
ongelma, joka toisaalta vaivaa muitakin 
liigajoukkueita. Joukkueesta puuttui todel-
linen peliä tekevä ykkössentteri, sellainen 
joka pystyy tekemään vierellä olevistaan 
pelaajista parempia. Tähän rooliin syksyllä 
yritettiin istuttaa täysin kädetöntä Tero 
Koskirantaa ja myöhemmin syksyllä Kuk-
ko-oluen kansikuvapoikaa Niklas Luceni-
usta. 

Jälkikäteen nähtynä myös loukkaantumis-
herkät pelaajat ovat viettäneet suurimman 
osan kaudesta lasaretissa. Lopulta kuiten-
kin Tepsin suurimmaksi ongelmaksi on 
muodostunut pelaajien välinpitämättö-
myys sekä sitoutumattomuus joukkueelle. 
Esimerkiksi Ryan Lasch osoittautui yhdek-
si Liigan suurimmista flopeista tarkastelta-
essa kokonaisvaltaista pelaamista. 

Kokonaisuudessa kautta voidaan luon-
nehtia todelliseksi katastrofiksi, jollaista 
ei Liiga ole ennen todistanut. Kuten uusi 
urheilutoimenjohtaja Antero Niittymäki 
hiljattain totesi: TPS:stä on viime vuosina 
puuttunut ammattimaisuus ja työnteko. 

Toisaalta voidaan myös kyseenalaistaa 
Liigan päättäjien päätös suljetusta sarjasta, 
mikä osittain mahdollistaa joukkueiden 
todellisen tyhjennysmyynnin urheilullisen 
panoksen kadottua.

Ahti Kaisalmi

”Ylimielinen käytös, 
suoranainen vittuilu toi-
mittajille, omien virheiden 
kiistäminen, kannattajien 
haukkuminen sekä valkoi-
set valheet ovat nostaneet 
Elomon täysin omaan luok-
kaansa, jopa TPS:n mitta-
kaavassa.
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Yliopistollamme on rutkasti erilaisia harrasteyhdistyksiä. TAGS on yksi niistä, ja se järjestää 
muun muassa levypiirejä joissa harrastetaan enemmän pilsnereitä kuin musiikkia.

TAGS-levypiiri vol. 1

Eräänä tammikuisena perjantai-il-
tana Turun akateemisen gangsta 
rap -seuran P-klubin toimistolla 
järjestämä levypiiri tarjoili D’An-

gelon Black Messiah -levyn. Aivan vuoden 
2014 lopussa julkaistua pitkäsoittoa oltiin-
kin D’Angelon musiikin ystävien parissa 
tovi odoteltu. Edellinen D’Angelon pitkä-
soitto on vuodelta 2000, joten odotusaikaa 
oli melkein 15 vuotta. Kyseisistä 15:sta 
vuodesta 12 käytettiin itse levyn tekoon. 
Pitkä ja piinaava odotus palkittiin kuiten-
kin mitä maukkaimmalla musisoinnilla, 
jonka soundit kokoavat mustan musiikin 
tuttuja elementtejä yksiin kansiin tahdista 
ja raidasta toiseen. Kuten levyä esitelleet 
Miikka Rusi ja Iiro Suomalainen asian 
ilmaisivat: ”Nyt on Hendrixit ja Princet 
kuunneltu tarkkaan.”

Toimistolle kokoontui musiikin ystäviä 
kaljapusseineen avoimin mielin kuun-
telemaan ja keskustelemaan D’Angelon 
uudesta teoksesta. Räjähdyksin höys-
tettyyn ja asiantuntevaan PowerPoint 
-esitykseen lauman johdattelivat hul-

vattoman ratkiriemukas Postimerkki 
perseeseen remix ja yhteislaulut lintuka-
raoken muodossa. Jää oli murrettu. Levyt 
soimaan!

Puhuttelevan monimuotoinen teos he-
rättikin runsaasti keskustelua jokaisen 
raidan välillä pidetyn tauon aikana. Levy-
piiriin osallistuneet kiittelivät erityisesti 
sitä, että tällaista musiikkia edes tehdään 
nykypäivänä.  Haastavaa ja erikoista, eikä 
valmiiksi pureskeltua purkkapoppia. Levy 
on eittämättä inspiroivin alaltansa (jos 
sitä edes sellaiseen voi asettaa) aikoihin. 
Meininki jooz! Levy jooz! Kaikki jooz! 5/5

https://www.youtube.com/watch?v=LT-
GVN87H_Y4

Saku Martikainen
Kirjoittaja on Turun akateemisen 
gangsta rap -seuran ympäristö-, 
liikunta-, hyvinvointi-, tasa-arvo-, 
arkistointi, kv-, koulutuspoliitti-
nen- sekä sosiaalipoliittinen vas-
taava

TAGS:n puheenjohtajisto keskustelee asiantuntevien ottein levystä
Kuva: Saku Martikainen
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Tyhjäntoimittaja Henri Vanhanen
Espoon vapaaherran ajatuksia elämästä, maailmankaikkeudesta ja kaikesta.

toteamus: ”Joo, tota kahden viikon päästä 
mulla on 30min aikaa”. Herran pieksut.  
 
Olen aina rakastanut Taru Sormusten 
Herraa ja erityisesti hobitteja, jotka ovat 
mitä parhainta kansaa. Kun Keskimaa 
kävi toista maailmansotaansa, hobitit 
elivät tiedottomana pahasta Konnussa, 
poltellen piippukessua, makoillen riippu-

matoissa ja juoden olutta. Kuten erehtymätön Gandalf 
Frodolle toteaa: ‘Hobbits really are amazing creatures, 
as I have said before. You can learn all that there is to 
know about their ways in a month, and yet after a hun-
dred years they can still surprise you at a pinch.” Mitä 
voisimme siis oppia hobiteilta suhteessa kiireeseen? 
Ehkä tärkein, mutta samalla ylimalkaisin elämänohje 
olisi elää päivä kerrallaan sen omalla painollaan. Ei 
valmiissa maailmassa ole mikään kiire. Tällä tarkoitan 
ajattelutapojen muutosta suhteessa arkeen. Arjen ja 
siihen liittyvien menojen tulisivat olla asioita, joista me 
nautimme – panostakaamme siis arjen laatuun! Kiire 
on ajattelutapa, ei konkreettinen asia, tämä on myös 
syytä pitää mielessä.  
 
Lopuksi lainaan lempilausahdustani, joka tulee myös 
ihmeellisestä Keskimaasta ihmeellisen hobitin Bilbo 
Reppulin suusta: ”There’s nothing wrong with celebra-
ting a simple life”.

Henri Vanhanen
Kirjoittaja on 22-vuotias toisen vuoden poliittisen his-
torian opiskelija, joka elää päivän kerrallaan ja omalla 
painollaan

”Hyvästi Peter Pan –alter ego

Todella turhauttava ja valitetta-
van yleinen ilmiö – ”kiire”. Asia, 
jota ihmiset usein ruokkivat itse 
aiheuttaen oravanpyörän. Sana 

”kiire” on nykyisin niin aktiivisessa vil-
jelyssä, että siitä on tehty ilmoitus KRP:n 
huumausaineyksikköön. Yritäpä sopia 
ajanviettoa jonkun kanssa. ”Mul on vähän 
kiireit täs viikolla et kattellaa”, kuuluu 
taatusti vastaus. Lopulta käy ilmi, että kyseisellä hen-
kilöllä on todellisuudessa vaikeuksia arkensa suunnit-
telussa ja ajankäytössään. Trendi synnyttää Suomeen 
kiireen vilkkaan uutta riskiryhmää: kiire-narkomaanit. 

Myönnän, että itsekin olen ajautunut kiireen vietäväk-
si. Koko ajan tuntuu olevan jotain mitä pitää tehdä tai 
sopia – ja jos ei ole niin sitten mietitään mitä pitikään 
tehdä tai mitä tehtäisiin. Hemmetti soikoon. Minulla 
on siis toisin sanoin ajoittain suuria vaikeuksia hallita 
ajankäyttöäni. Tämä taitaa olla näitä yliopistoelämän 
näkyvimpiä oireita, hiljattain jopa kuulin erään henki-
lön käyttävän sanaa ”triplabuukkaus”. Mentyäni tässä 
lähiaikoina muutamaan otteeseen sekaisin omien me-
nojeni kanssa päädyin turvautumaan apuvälineeseen 
ottamalla käyttööni kalenterin. Vastustin tätä peri-
aatteesta viimeiseen asti, sillä tämä teko oli viimeinen 
askel kohti aikuisuutta – hyvästi Peter Pan –alter ego. 
Tämä vahva reaktio siksi, että kalenterin käyttöönotta-
minen tarkoittaa elämän muuttumista asiapitoiseksi ja 
viralliseksi. Ei enää huoletonta menoa paikasta toi-
seen, ei enää aikasidonnaista elämäntapaa, eikä enää 
voi sopia asioita lennosta – tämän kaiken korvaa nyt 
fraasi: ”Oota mä katon mun kalenterista”, jota seuraa 

Taru kiireisistä ihmisistä
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